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دومین تغییر کلیدی تئاتر 
در سال جدید چه بود؟

ارمغان بهداروند، مدیرعامل انجمن هنرهای 
نمایش��ی از س��مت خ��ود کناره   گی��ری کرد. 
به گزارش فارس، پ��س از تغییر مدیریت اداره 
کل هنرهای نمایش��ی و رفتن مهدی شفیعی 
در انتهای س��ال گذش��ته و اعطای این سمت 
به شهرام کرمی، دومین تغییر مهم تئاتری در 
دوران معاونت جدید وزارت فرهنگ و ارش��اد 
اسلامی اتفاق افتاد. ارمغان بهداروند، مدیرعامل 
انجمن هنرهای نمایشی از سمت خود استعفا 
کرد. وی در صفحه اینس��تاگرامی خود نوشت: 
»این نامه کوتاه اس��ت اول به زمزمه این سلام، 
امیدوارم تئاتر بیش از همیشه تئاتر باشد و تئاتر 
بماند و دیگر اینکه زیباتر است جهان به دوست 
داشتن و دوس��ت داشته شدن! در من دوست 
داش��تن بی حس��اب تئاتر و اهالی دردمندش 
ادامه خواهد داش��ت؛ پس: خداحافظ«. ارمغان 
بهدارون��د با مدیریت مهدی ش��فیعی فعالیت 
خود را در انجمن هنرهای نمایشی آغاز کرده 
ب��ود. این دومین تغییر کلیدی بدنه تئاتر پس 
از آمدن مجتبی حسینی، معاونت امور هنری 
وزارت فرهنگ و ارش��اد اسلامی است که حال 
بای��د دید ش��هرام کرم��ی چه کس��ی را برای 

جایگزینی وی در این سمت انتخاب می کند.

»واجب تمدن ساز« منتشر شد
»واج��ب تمدن س��از« عنوان 
کتابی است که به فرمایشات 
مقام معظم رهبری در زمینه 
امر به معروف و نهی از منکر 
پرداخته اس��ت. ب��ه گزارش 
»وطن امروز«، جنبش حیات بتازگی اثری شامل 
صحبت  های مقام معظم رهبری در موضوع امر 
به معروف و نهی از منکر به چاپ رس��اند. این 
کتاب به صورت ش��رح مزجی از سخنان رهبر 
معظم انقلاب در جمع س��تاد احیا نوشته شده 
و در آن س��عی شده تمام صحبت  های مرتبط 
ب��ا امر به معروف و نهی از منکر از قول رهبری 
از ابتدای انقلاب تاکنون جمع آوری ش��ده و به 
صورت کاملا منس��جم کنار هم قرار گیرد. در 
بخشی از این کتاب آمده است: »امر به  معروف 
و نهی  از منکر که در واقع به  نوعی زیربنای همه  
حرکات اجتماعی اس��لام اس��ت که »بهِا تقُامُ 
الفَرائضِ«؛ امربه معروف یعنی همه  مؤمنان در هر 
نقطه ای از عالم که هستند، موظفند جامعه را 
به سمت نیکی، به سمت معروف، به سمت همه  
کارهای نیک��و حرکت دهند؛ و نه��ی  از منکر 
یعنی همه را از بدی ها، از پستی ها، از پلشتی ها 
دور بدارند. هرکدام از این 4 ش��اخص به نحوی 
ترجمان ساخت و هندسه  نظام اسلامی است. 
این، تضمین کننده  حیات طیبه در نظام اسلامی 

خواهد بود. عمل کنیم تا آثارش را ببینیم«.

اعلام دستورالعمل پرداخت 
بن کتاب در نمایشگاه کتاب

سخنگوی نمایش��گاه کتاب 
تهران از ابلاغ دس��تورالعمل 
یارانه ب��ن خرید کت��اب در 
نمایش��گاه  س��ی ویکمین 
بین المللی کتاب تهران خبر 
داد. به گزارش »وطن امروز«، همایون امیرزاده، 
سخنگوی س��ی ویکمین نمایشگاه بین المللی 
کتاب تهران درباره نحوه مشارکت دانشجویان 
و طلاب، نهادها و موسس��ات برای دریافت بن 
کت��اب در این دوره از نمایش��گاه کتاب تهران 
گفت: در این دوره از نمایشگاه برای دانشجویان 
و طلاب مبلغ یک میلیون ریال بن خرید کتاب 
 در نظر گرفته ش��ده اس��ت ک��ه از این میزان
60 درصد آن از س��وی دانش��جو و 40 درصد 
آن توس��ط معاون��ت ام��ور فرهنگ��ی وزارت 
فرهنگ و ارش��اد اسلامی پرداخت خواهد شد. 
برای اس��اتید و اعضای هیات علمی دانشگاه ها 
و حوزه   ه��ا نی��ز مبلغ 2 میلی��ون و 500 هزار 
تومان بن خرید کتاب در نظر گرفته ش��ده که 
30 درصد آن توس��ط معاونت امور فرهنگی و 
70 درصد آن توسط اساتید تامین خواهد شد. 
امیرزاده با اش��اره به بن  خرید کتاب اهالی قلم 
گفت: بن خری��د کتاب هر یک از اهالی قلم 2 
 میلیون و 500 هزار ریال است که با مشارکت 
صد درصدی معاونت ام��ور فرهنگی به اهالی 
قلم پرداخت خواهد شد. همچنین نخبگان و 
اصحاب فرهنگی که به تایید اداره کل فرهنگ 
و ارشاد اس��تان ها و خانه کتاب رسیده باشند، 
می توانند بن کتاب 10 میلیونی دریافت کنند. 
گفتنی است سی ویکمین نمایشگاه بین المللی 
کتاب تهران از 12 تا 22 اردیبهش��ت ماه سال 
جاری در محل مصلای امام خمینی)ره( برگزار 

خواهد شد.

 واکنش سیروان خسروی 
به رفتار سلبریتی های رنگی

از سلبریتی های بی سواد 
انتظار بیشتری نیست

در پی اتفاق ه��ای اخیری که 
درباره  قیمت دلار و س��که در 
کشور رخ داده، سلبریتی های 
بسیاری نسبت به این اتفاق ها 
واکنش نشان دادند. بسیاری 
از این س��لبریتی ها در صفحه های شخصی شان 
دست از حمایت دولت روحانی کشیدند و بسیاری 
دیگر با نوسانات قیمت دلار و سکه شوخی کردند 
البته بودند سلبریتی هایی که نسبت به اوضاع با 
نگاهی متفاوت نگاه کردند و انتقادهای عمیقی 
نس��بت به اوضاع کنونی داش��تند. ب��ه گزارش 
تسنیم، یکی از انتقادهای جالب به اوضاع کنونی 
را س��یروان خس��روی مطرح کرد. او در صفحه 
شخصی اش نوشت: »مشمئزکننده تر از وضعیت 
اسفناک کشور، پست های انتقادی سلبریتی هایی 
هستش که پارسال همین موقع در حال یارگیری 
بنفش بودن، قبل تر هم مش��غول یارگیری سبز 
و ام��روز هم که منتقدند و فردا هم حامی رنگ 
مد روز و باب می��ل اکثریت خواهند بود. وقتی 
سلبریتی هایی که بیشترش��ون حتی در زمینه 
شغلی خودشون بی س��واد هستن، الگو میشن، 

انتظاری بیش از این نباید داشت«.

گزارش دروغ 
کار دست بازیگر سرشناس داد!

تی جی  میلر، بازیگر آمریکایی 
پ��س از اعلام خب��ر دروغ به 
پلیس درباره خطر بمب گذاری 
با احتمال زندان روبه رو شده 
اس��ت. به گزارش مهر به نقل 
از ورایتی، بازیگر »سیلیکون ولی« دوشنبه شب 
در فرودگاه لاگواردیا در نیویورک بازداشت شد. 
دلیل بازداشت وی خبر بمب گذاری نادرست به 
پلیس در ماه مارس اعلام ش��ده اس��ت. پلیس 
اع��لام کرده این بازیگر 1۸ م��ارس با تماس با 
پلیس نیوجرسی خبر داده بود در قطار مسافری 
واشنگتن به نیویورک یک مسافر زن بمبی در 
کیف دس��تی اش حمل می کرده است. پلیس 
پ��س از توقف قطار و کنترل آن با بمبی مواجه 
نشد. افسر پلیس��ی که با این کمدین صحبت 
کرده بود در همان زمان گزارش خبر نیز به وی 
مشکوک شده بود و این احتمال را مطرح کرده 
بود که وی ممکن است به دلیل استفاده از الکل 
دچار اشتباه شده باشد اما میلر تاکید کرده بود 
نخستین باری است که چنین تماسی می گیرد 
و پیش از آن هرگز با پلیس تماس نگرفته و از 
دیدن فردی مشکوک در قطار نگران شده است. 
با این حال کارآگاهان پلیس متوجه شده اند که 
بازیگر »فیلم اموج��ی« اصلا از یک قطار دیگر 
استفاده کرده و در قطاری که گزارش آن را داده 
بود حضور نداش��ت. در عین حال بررسی های 
دیگری حاکی از این است که وی با مسافر زنی 
که در ردیفی دیگر نشس��ته بود بگومگو کرده 
بود. میلر سال پیش با اتهاماتی مبنی بر ایجاد 
مزاحمت برای زنی در دوران کالج روبه رو شده 

بود اما بشدت آن را انکار کرد.

»دایان« رونمایی شد
فیلم سینمایی »دایان« ساخته 
نورانی پ��ور جدیدترین  بهروز 
سینمایی  س��ازمان  محصول 
ح��وزه هنری، سه ش��نبه 21 
فروردین همزمان با هفته هنر 
انقلاب اس��لامی، طی مراسمی رونمایی و اکران 
شد. به گزارش روابط عمومی سازمان سینمایی 
حوزه هنری،  در ابتدای این مراس��م محمدرضا 
شفاه، مدیرعامل باش��گاه فیلم سوره بیان کرد: 
فیلم »دایان« گامی جدید در کارنامه فیلمسازی 
بهروز نورانی پور اس��ت، زیرا تمام س��اخته های 
وی تا به حال در ژانر مس��تند بوده اند. همچنین 
این فیلم را باید یکی از س��خت ترین پروژه های 
سینمایی ایران دانست.  سپس نورانی پور ضمن 
خوش��امدگویی به حاض��ران در س��الن گفت: 
»دایان« با تمام س��ختی هایش به پایان رسید و 
امیدوارم م��ورد توجه قرار بگیرد. همچنین باید 
از کس��انی که مرا در این پروژه همراهی کردند، 
تشکر کنم. وی ضمن تعریف خاطره ای از زمان 
فیلمبرداری این فیلم، گفت: زمان فیلمبرداری در 
دمای منف��ی 20 درجه کار می کردیم و یکی از 
بازیگران بیهوش شد ولی باز هم گلایه ای نکرد. 
در طول عمرم هرگز تا این حد استرس نداشتم 
و در ای��ن ش��رایط، بازیگ��ران کار در همه حال 
کنار من بودند. همچنی��ن قطب الدین صادقی، 
نویسنده و کارگردان تئاتر با اشاره به ویژگی های 
بهروز نورانی پور گفت: بهروز بسیار سختکوش و 
در کارش جدی اس��ت. وی پیش از این توانایی 
خود را در مستندسازی ثابت کرده است. از جمله 
ویژگی ه��ای مثبتی که او در فیلمس��ازی دارد، 
شخصیت پردازی و فضاسازی درست است و من 

برای او آرزوی موفقیت دارم.

گروه فرهنگ و هنر: در فاصله کمتر از یک هفته تا 
آغاز سی وششمین جشنواره جهانی فجر، سیدرضا 
میرکریمی دبیر جش��نواره به همراه س��ایر مدیران 
از جمله مازیار میری، س��یف الله صمدیان، علیرضا 
شجاع نوری و ش��ادمهر راستین به ارائه توضیحاتی 
پیرامون جش��نواره پرداخت و پاس��خگوی سوالات 

خبرنگاران شد. 
فجر رتبه A جشنواره  های جهانی را داراست ■

میرکریمی در ابتدای این مراس��م اظهار داشت: 
جش��نواره فیلم فجر بحق قدیمی ترین جش��نواره 
قاره کهن است و سی وششمین دوره خود را برگزار 
می کند. در جداس��ازی از بخش ملی تلاش ش��د از 
اتلاف هزینه جلوگیری ش��ود و پراکندگی خوبی را 
در تقویم جش��نواره شاهد باشیم تا رویدادهایی که 
مخاطبان مشترک دارند و فرصت های تبلیغاتی هم 
را از بین می برند بیشترین استفاده و سرمایه گذاری 
را برای کش��ور به همراه بیاورند. وی  ضمن تشریح 
اهداف جشنواره، دوست یابی برای سینمای ایران را 
وظیفه مهم و اصلی جشنواره دانست و افزود: در این 
2 سال کمترین تغییر در بخش مدیریتی جشنواره 
رخ داده اس��ت و در اجلاس س��ال گذشته مدیران 
فیاپف به ما اعلام کردند که این جش��نواره در حد 
گرفتن رتبه A  هست و می تواند جزو 15 جشنواره 
مهم دنیا باشد اما فقط یک مشکل کوچک برای این 
جشنواره استمرار  باکیفیت آن است و امسال باز هم 

نماینده فیاپف به جشنواره  می آید.
فیلم ها برای حضور در جشنواره ورودی  ■

می پردازند
دبیر سی وشش��مین جشنواره جهانی فیلم فجر 
اظهار داش��ت: امس��ال میهمان و فیلم های زیادی 
داری��م. بیش از 160 فیلم نمایش داده می ش��ود و 
کس��انی که جش��نواره برگزار کرده اند می دانند که 
چه کار س��خت و پرحجمی اس��ت اما ب��ا توجه به 
س��ازوکار مناس��ب، همه کارها در طول سال انجام 
شد و کارهای مان را برای شب امتحان نگه نداشتیم. 
وی افزود: امس��ال برای ثبت نام در جشنواره گفتیم 
فیلم ها باید رقمی را بپردازد و از همین طریق بیش 

از 1600 فیلم ثبت نام کردند. مبلغ ثبت نام 20 دلار 
بود که شاید رقمی نباشد اما با خودش اعتبار و نکات 
بس��یاری به همراه دارد. امسال 300 میهمان از 7۸ 
کش��ور را پذیرا خواهیم بود. 55 نفرش��ان میهمان 
دارالفنون هس��تند که بخش قابل دفاع جش��نواره 
است و در طول سال شاهد درخواست های مختلف 
هستیم که دانشجویان زیادی علاقه مند هستند در 

این کلاس ها شرکت کنند.
فیلمسازان آسیایی همدیگر را در جشنواره  های  ■

اروپایی می شناسند!
کارگردان برجسته سینما و دبیر سی وششمین 
جشنواره جهانی فیلم فجر خاطرنشان کرد: بسیاری 
از میهمانان خارجی جش��نواره جهان��ی فجر برای 
خرید از بازار فیلم جشنواره به ایران می آیند. حدود 
120 فیلم از 54 کش��ور جهان در سی وشش��مین 
جش��نواره جهانی فیلم فجر حضور دارند. امسال به 
جای بخش وحش��ت، بخش فانوس خیال را داریم 
ک��ه در آن فیلم های مختلفی از ژانرهای مختلف به 
نمایش در خواهد آمد. بخش مروری بر س��ینمای 
ایتالیا را خواهیم داش��ت که یکی از س��ینما هایی 
اس��ت که روی سینمای نوین ایران امروز تاثیرگذار 
بوده اس��ت. متاس��فانه فیلمسازان آس��یایی تا در 
جشنواره های اروپایی جایزه دریافت نکنند، همدیگر 
را نمی شناسند. وی افزود: در این جشنواره شبکه های 
مهم پخش زنده خواهند داشت و این مسأله را امسال 
جدی      تر گرفتیم. »داوطلبین« بخشی بود که دوست 
داش��تیم از ظرفیتش استفاده کنیم و دانشجویانی 
که به زبان تس��لط داش��تند آمدند و در طول سال 
آموزش دیدند که چطور فعالیت کنند و به تک تک 
آنها افتخار می کنیم و بیشترین سطح رضایتمندی 
از ای��ن بخش به ما اعلام ش��د. او در بخش دیگری 
از صحبت های خود برپایی زنگ هفتم در جشنواره 
را یکی  از بخش های تازه این رویداد دانس��ت که بر 
این اس��اس 7 فیلم در 2 س��انس صبح به مدت ۹ 
روز به دانش آموزان دوره های اول و دوم متوس��طه و 
ششم ابتدایی اختصاص دارد و هدایایی هم به برخی 
دانش آموزان داده  می شود تا با بلیت سینما به همراه 

خانواده به تماشای فیلم ها بنشینند.
یمن، فلسطین و میانمار در بخش زیتون  های  ■

زخمی
میرکریمی با اشاره به اتفاق شوم سال گذشته و 
طرح مساله تغییر پایتخت فلسطین از سوی رژیم 
صهیونیستی گفت: در پی این موضوع خشم جهانی 
به وج��ود آمد و ما را متقاعد کرد که جغرافیای خود 
را گسترده تر کنیم و می دانم که فیلم های زیبایی در 
این بخش از س��وریه و لبنان و فلسطین وجود دارد 
و فیلم هایی از یمن و میانمار در این بخش رونمایی 
خواهد ش��د. میرکریمی اظهار داش��ت: یک اتفاق 
بدی که وجود دارد این اس��ت که هنرمندان بزرگ 
آس��یایی در اروپا همدیگر را می شناسند اما این بار 
ما کاری کردیم که جالب بود. به س��ینمای منطقه 
بالتی��ک توجه کردیم که خ��ود اروپا هم به آن بعد 
از کاری که ما کردیم، توجه کرد. امس��ال در ارتباط 
با محیط زیست بی تفاوت نبودیم. با توجه به نزدیک 
شدن جام جهانی یک فیلم فوتبالی خوب داریم که با 

حضور ورزشکاران رونمایی خواهیم کرد. 
»الیور استون« به ایران می آید ■

دبیر سی وشش��مین جش��نواره جهان��ی فیلم 
فجر اظهار کرد: جش��نواره امسال ما همراه با اعیاد 
شعبانیه است و به همین خاطر بسیاری از برنامه های 
جشنواره امسال، برنامه های شادی خواهد بود. برخی 
تصور می کنند که اگر بخش��ی مانن��د زیتون های 
زخمی را داریم به دلیل فرمایش مدیران سینمایی 
کشور است اما به هیج عنوان اینگونه نیست. ما اگر 
بخش زیتون های زخم��ی را داریم با اعتقاد خاصه 
خود داریم و برای آن زحمت کش��یده ایم. آرزوی ما 
این است که جشنواره ای در تراز جمهوری اسلامی 
ایران داشته باشیم. یکی از جشنواره های بین المللی 
که خود را با ما در رقابت می داند، سال گذشته برای 
نماین��ده ما کارت صادر نکرد و این یعنی ما کارمان 
را بدرس��تی انجام داده ایم. م��ن افتخار می کنم که 
فیلم »آنس��وی ابرها«ی آقای مجیدی در جشنواره 
اکران می ش��ود و از او خواهش کردم که فیلمش را 
به جشنواره جهانی فجر بدهد. سطح کیفی این فیلم 

بسیار بالاتر از فیلم های تولیدی سینمای هند است. 
وی اظهار داشت: »الیور استون« فیلمساز آمریکایی 
همراه ما خواهد بود که اصرار داش��تند با ما باشند 
و کلاس های��ی برگ��زار کنند و برنام��ه مفصلی در 

زمینه های مختلف نیز دارند.
می خواس�تیم »به وقت ش�ام« در جشنواره  ■

باشد
این کارگردان درباره فیلم »به وقت شام« گفت: 
فیلم حاتمی کیا فیلم بس��یار خوبی اس��ت، اگرچه 
نظراتی پیرامون فیلمنام��ه این اثر دارم اما به نظرم 
فیلم بسیار خوش ساخت و خوبی است و من آن فیلم 
را دوست دارم. می خواستم فیلم افتتاحیه جشنواره 
ما باشد، برای همین ما در اسفندماه با سرمایه گذاران 
تم��اس گرفتیم که فیل��م را اکران نکنن��د و برای 
افتتاحیه ما نگه دارند اما دوس��ت داشتند فیلم شان 
را اکران کنند، ضمن اینکه ما نمی توانیم فیلم اکران 
شده را به بخش مسابقه بیاوریم، به همین دلیل فیلم 
»تنگه ابوقریب« س��اخته بهرام توکلی را در بخش 

مسابقه داریم. 
IMDB ایرانی در راه است ■

میرکریمی در ادامه نشست اظهار داشت: ما یک 
IMDB ایرانی )بان��ک اطلاعات اینترنتی فیلم ها( 
فراه��م کردیم که حاصل یک س��ال فعالیت چند 
محقق س��ایتی ش��د که همه محتوای ای��ران را به 
مخاطب خارجی معرفی می کند. بیش از 4700 فیلم 
س��ینمایی و تعداد بالایی فیلم کوتاه در این سایت 
ق��رار دارد که رونمایی آن در طول جش��نواره انجام 
می شود. دبیر جشنواره جهانی فیلم فجر خاطرنشان 
کرد: بودجه جشنواره سال گذشته ۸ میلیارد و 600 
میلیون تومان بود و امس��ال ۸ میلیارد تومان است. 
جشنواره جهانی فیلم فجر میهمانان بسیاری دارد که 
این میهمانان و حضورشان هزینه بالایی را می طلبد. 
ما نه تنها در کشور بلکه در منطقه نیز جشنواره ای به 
گستردگی جشنواره جهانی فیلم فجر نداریم. الان با 
اضافه ش��دن بخش های مختلف در حال دست و پا 
زدن هس��تیم تا با توجه به شرایط کنونی با همین 

مبلغ جشنواره را برگزار کنیم. 

تئاتر
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محبوبه پوردوس�تار: وقار رضوی، 
فارغ التحصی��ل رش��ته الهیات از 
دانشگاه لندن، پاکستانی الاصل و بزرگ شده امارات 
و کانادا، با تابعیت کاناداست. او دوره آموزشی اجرا را 
در هالیوود، کانادا و موسسه شبکه الجزیره انگلیسی 
زیر نظر مجریان و گویندگان مشهور جهان گذرانده 
 و چند س��ال اس��ت اج��رای خبر و برنامه مش��هور

 The Debate یا »مناظره« پرس تی وی را به عهده 
دارد. رضوی تحصیلاتش را در رش��ته کارشناس��ی 
ش��بکه های اجتماعی در دانش��گاه واترلوی کانادا و 
دانشگاه سیراکوس آمریکا ادامه داده است. او حالا یک 
چهره خبری و سیاسی شناخته شده پرس تی وی است 
که بحث های داغ و چالشی برنامه »مناظره« را که هر 
شب ساعت 22:00 به وقت تهران به مدت 25 دقیقه 
به صورت زنده از شبکه پرس تی وی پخش می شود، 
هدایت می کند. با وقار رضوی پیرامون حضورش در 
شبکه پرس تی وی به عنوان مجری برنامه »مناظره« و 

گوینده خبر این شبکه گفت وگو کردیم.
***

  برنامه ه�ای مناظ�ره ای در همه ج�ای دنیا و همه 
رس�انه ها، برنامه ه�ای س�ختی اس�ت و طبیعتا هر 
رس�انه ای در انتخاب مجری برای چنین برنامه هایی 
ملاحظات خاصی را اعمال می کن�د. در پرس تی وی 
هم حتما همینط�ور بوده. بویژه ک�ه موضوع برنامه 
»مناظره« پرس تی وی اغلب  سیاسی بوده و با تضارب 
آرای موافقان و مخالفان قدرتمند روی آنتن می رود. 
برای ما بگویید چطور شد به عنوان مجری این برنامه 

انتخاب شدید؟ 
طبیعی اس��ت که به عنوان یک مجری عمومی 
و بعد مج��ری اخبار و برنامه های سیاس��ی، باید به 
مرتبه ای از دانش و اطلاعات سیاس��ی دس��ت پیدا 
کنیم تا بتوانیم مسؤولیت اجرای چنین برنامه ای را 
ب��ر عهده بگیریم اما بخت با من یار بود و مدیر وقت 
نیوزروم وقتی دیدند که من خط قرمزها را می شناسم 
و اطلاعات سیاس��ی خوبی هم کسب کرده ام به من 
اجازه اجرای برنامه را دادند. از سویی تجربه های قبلی 
من در رادیو و تلویزیون هم در این مساله تاثیر زیادی 
داش��ت. به هر حال این مسؤولیت سنگینی است و 
گوینده به نوعی اداره کل امور برنامه را بر عهده دارد.

 حتما با هیجانی که در دل این برنامه جاری است، تا 

حدودی کنار آمده و مانوس شده اید اما همیشه نقاط 
عطف و اتفاقات غیرمنتظ�ره  در برنامه های مناظره 
وج�ود دارد. چه اتفاقی هنگام اجرای برنامه بیش از 

هر چیز برای شما جالب و جذاب است؟ 
همیشه وقتی یک س��وال از میهمان می پرسم 
که جوابی برای آن ندارد، یعنی مردد اس��ت که نظر 
خودش را بدهد یا نه و دچار س��ردرگمی می ش��ود، 
احس��اس خوبی پیدا می کنم چون حس می کنم او 
را دچ��ار نوعی چالش با خودش و افکارش کرده ام و 
این غافلگیری برایم خیلی جذاب است. شاید این کار 
باعث ش��ود فرد درباره دیدگاه خود به فکر فرو رود و 

درباره آنچه گفته یا باور داشته تجدیدنظر کند.
 جذابیت ه�ای اجرا و س�هم داش�تن در برنامه ای 
اینچنینی، برای شخص خودتان چه بوده و از برآیند 
کلی آن، چه موردی برای ش�ما جالب اس�ت و باعث 

تعجب تان می شود؟ 
من رفت وآمدهای زیادی به آمریکا و کانادا دارم و 
با فضای رسانه ای جهان آشنا هستم.  آنچه به عنوان 
مزیت این برنامه و به طور کلی ش��بکه پرس تی وی 
می توانم به آن اش��اره کنم این است که آزادی بیان 
در اینجا بیش��تر وجود دارد و هرکسی با هر دیدگاه 
و نظری می تواند نظر خ��ود را بیان کند. روی آنتن 
پرس ت��ی وی، همه حتی مخالف��ان آزادن��د درباره 
نظر خود ح��رف بزنند. در امارات چنی��ن آزادی ای 
وج��ود ن��دارد. در کانادا نیز بس��یاری از موارد، خط 
قرمز محسوب می شود و کس��ی اجازه ندارد درباره 
آنه��ا اظهارنظر کند. به طور مث��ال در کانادا چندان 

اجازه نمی دهند در رس��انه ها درباره ظلم اس��رائیل 
به فلس��طینی ها صحبت شود اما رسانه ها می توانند 
برخلاف نظر حکومت حرف بزنند. پرس تی وی از این 
نظر یک رسانه آزادتر و امن تر است و مخالفانش هم 

براحتی می توانند در آن به اظهارنظر بپردازند.
 طبیعی است که شما به عنوان یک انسان و بعد به 
عنوان مجری برنامه مناظره در مواردی با نکات جدید 
یا متفاوتی رو به رو ش�وید. آیا تا به حال پیش آمده 
درباره موضوعی در برنامه دچار چالش شده و با نوعی 

دوگانگی مواجه شوید؟ 
صحبت و اظهارنظر درباره برخی موضوعات خیلی 
س��خت اس��ت. به طور مثال وقتی درباره مسائل و 
حوادث پاکستان یا کشمیر یا حتی مسائل مرزی ایران 
و پاکستان صحبت می کنم باید سعی کنم بی طرفی 
را رعایت کنم. رسالت من به عنوان مجری بی طرف 
بودن نسبت به حوادث و رخدادهایی است که درباره 
آن صحبت می شود. من همیشه س��عی کرده ام در 
اینگونه مس��ائل کام��لا بی طرف باش��م. هم تربیت 
خانوادگی من این اصل را در من نهادینه کرده و هم 
کار اجرا باعث تقویت این روحیه در من شده است که 
بتوانم در مقابل نظر مخالف نظرات شخصی ام، خود 
را کنت��رل کرده و با آرامش و بی طرفی برخورد کنم. 

اسلام هم به ما یاد داده که عادل باشیم.
 بازخورد مخاطبان نسبت به موضوعات این برنامه 
چگونه اس�ت؟ بیش�تر چه مباحثی م�ورد توجه و 

استقبال آنها قرار می گیرد؟
موضوعات داغ روز که سایر رسانه ها از پرداختن 

به آنها خودداری می کنند و پرس تی وی در سطح 
گسترده ای به آنها می پردازد با استقبال خوبی از 
س��وی مخاطبان مواجه می ش��ود. مسائلی مانند 
اوضاع یمن، بحرین و حتی تنش و درگیری های 
سوریه از مباحث جذاب برای مخاطبان ما به شمار 
می رود زیرا این مباحث تنها در پرس تی وی مورد 

بحث و بررسی قرار می گیرد.
 10 س�ال از عمر پرس تی وی به عنوان یک ش�بکه 
حرفه ای مطرح در دنیا گذش�ته است اما این شبکه 
باید همپای رسانه های رقیبش حرکت کند و به پیش 
برود. به نظر شما برای جذب بیشتر مخاطب و جلب 

رضایت آنها چه اقداماتی باید انجام شود؟
پرس تی وی تلاش های گس��ترده ای برای فعال 
کردن برنامه ها در رس��انه های اجتماعی انجام داده 
است اما این کار همچنان نیاز به توجه بیشتری دارد 
و نیاز مخاطب می طلبد که تلاش ها در این باره از هر 
نظر بیشتر شود، ضمن اینکه باید همواره این آمادگی 
را داشته باشیم که موضوعات جدید و روز دنیا را رصد 
ک��رده و به آنها بپردازیم. در این زمینه اخیراً بیش از 
گذشته به موضوعات آفریقا توجه شده و برنامه های 
خوبی در این زمینه تولید و پخش ش��ده اس��ت. در 
کل باید هشدار آیت الله خامنه ای درباره جنگ نرم را 

جدی تر بگیریم و حرفه ای تر کار کنیم.
 ب�ا توجه به اینکه گویندگی خبر را نیز در ش�بکه 
پرس تی وی برعهده دارید، از این نظر پرس تی وی را 
چگونه ارزیابی می کنید و عملکرد آن را تا چه حد با 

استانداردهای روز رسانه منطبق می بینید؟
پرس تی وی صدایی است بین صداهای مختلف 
در جهان رسانه و خبر. ولی صدای ما هم مهم است 
و هم متفاوت. ما تنها ش��بکه انگلیسی زبان هستیم 
که صدا و دیدگاه ایران و نظام اسلامی اش را در دنیا 
منتشر می کنیم. حتی اگر بینندگان ما با حرف های 
ما موفق نباشند، برای درک چالش های دنیا باید صدا 
و نظریه ما را گوش کنند تا یک تصویر کامل داشته 
باشند. پرس تی وی ش��بکه جوانی است که بخوبی 
مراحل رشد را پش��ت سر می گذارد، جایگاه خود را 
در دنیای رس��انه پیدا کرده و هژمونی و سلطه گری 
رسانه های غرب را فاش می کند. البته طبیعی است و 
هنوز هم جا دارد که بیشتر رشد کنیم و برای جلب 

اعتماد مردم بیشتر تلاش کنیم.

مجری برنامه »مناظره« و گوینده خبر شبکه پرس تی وی در گفت وگو با »وطن امروز«:

در دنیا هم مهم هستیم، هم متفاوت 
گفت وگو

سینمای جهان

کتاب

سینما

رضا میرکریمی در نشست خبری جشنواره جهانی  فیلم فجر:

به دنبال دوست یابی برای سینمای ایران هستیم
 فیلمسازان آسیایی همدیگر را 

در جشنواره های اروپایی می شناسند!


